
Izjava OHR-a na konferenciji
za  tisak  međunarodnih
organizacija u Mostaru
OHR Jug nastavlja s radom u Mostaru

Sukladno  prošlotjednoj  izjavi  Visokog  predstavnika  na
ceremoniji  zatvaranja  Jedinice  za  provedbu  Statuta  Grada
Mostara, voditelj regionalnog ureda OHR Jug Anatolij Viktorov,
i  njegovo  osoblje,  nastavit  će  surađivati  s  izvršnim  i
zakonodavnim elementima gradske vlasti. Mi smo u potpunosti
uvjereni da Gradska uprava i Gradsko vijeće sada imaju na
raspolaganju  sve  što  im  je  potrebno  za  nastavak  procesa
ujedinjenja i pružanja usluga građanima na učinkovit način.
OHR Jug im nudi punu potporu u tome.

Nepovratni  proces  postupnog  predavanja  vlasti  izabranim
dužnosnicima  Bosne  i  Hercegovine  otvoren  je  25.  studenoga
otpočinjanjem  pregovora  o  stabilizaciji  i  pridruživanju.
Bosanskohercegovački i mostarski političari trebaju sa svoje
strane pokazati da su spremni preuzeti ingerencije u euro-
atlanstskim integracijama i procesu reformi općenito, te da
računaju na to da su u potpunosti odgovorni građanima.

 

Vijeće  ministara  mora  djelovati  sutra  kako  bi  rok  za
policijsku  reformu  bio  ispunjen

Vijeće  ministara  mora  usvojiti  najkasnije  sutra  odluku  o
uspostavi Direktorata za provedbu plana policijske reforme,
koji je odobrila Europska komisija. Neusvajanje odluke značit
će da BiH riskira propuštanje svog prvog cilja na putu za
Europu i poslat će vrlo negativnu poruku Europskoj uniji s
obzirom da je policijska reforma ključni zahtjev Sporazuma o
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stabilizaciji i pridruživanju.

Visoki predstavnik je izjavio: ‘Rok 31. prosinca je veoma
blizu. Odluka Vijeća ministara je samo prvi korak ka uspostavi
Direktorata.  Kada  odluka  bude  donesena,  entitetske  i
kantonalne  Vlade  morat  će  preporučiti  članove  Direktorata
Vijeću ministara, a zatim će Vijeće ministara morati imenovati
članove.’ 

Visoki predstavnik je dodao: ‘Ovo mora biti urađeno kako bi
bio ispunjen rok od kraja ove godine koji je postavila BiH, a
podržala Europa. Svaki neuspjeh poslat će iznimno negativan
signal predanosti BiH da ispuni svoje obaveze. Kako EU može
imati povjerenje u BiH ako BiH prekoračuje svoje vlastite
rokove?’

 

Međunarodna zajednica se ne povlači iz BiH

Međunarodna zajednica se ne povlači iz BiH, reći će danas
glavni  zamjenik  Visokog  predstavnika  Larry  Butler,  svojoj
publici  u  Washingtonu.  “BiH  još  uvijek  treba  međunarodno
prisustvo, ali transformirano. Od sada ovo prisustvo mora biti
na  razini  konvencionalne  politike,  ekonomskog  i  društvenog
partnerstva – istog tipa kao što su Europska unija i SAD
uspješno uspostavile s drugim europskim zemljama u tranziciji.
Ovo je samo po sebi značajan uspjeh procesa koji je započet u
Daytonu prije jednog desetljeća.”

Veleposlanik  Butler  će  govoriti  na  seminaru  koji  je
organizirao centar Woodrow Wilson u Washingtonu. Veleposlanik
Butler će u svom govoru staviti naglasak na to da “BiH nije
normalna  tranizicijska  zemlja  niti  zemlja  koja  teži
euroatlantskim integracijama”. Zahtijevat će aktivnu i blisku
međunarodnu suradnju kako se vodstvo bude prebacivalo s OHR-a,
i zemalja koje čine PIC, na institucije Europe. Ono što je
nekad bilo međunarodno suparništvo, koje je nadiđeno velikim
naporima,  ne  može  biti  zamjenjeno  suparništvom  među



institucijama  ili  preprikama  oko  teritorija.

Donijela sam preslike govora veleposlanika Butlera.

 

Prometna infrastruktura će dobiti veliku pomoć

Kao što vam je poznato, porast stope ekonomskog rasta u BiH –
5,6% ove godine – ovisi o poboljšanju sustava prometa. Nije
moguće prodati ni najkvalitetnije proizvode ako ne postoji
način da se oni brzo i jeftino dopreme na tržište. Glavni
element  u  oporavku  sustava  prometa  je  davanje  pune
odgovornosti  za  upravljanje  željezničkom  infrastrukturom
Javnoj korporaciji Željeznice BiH.

Ovakva  funkcija,  koja  postoji  u  svakoj  drugoj  modernoj
ekonomiji,  koordinira  sve  željezničke  usluge  u  državi  i
osigurava da one djeluju s optimalnom učinkovitošću – nemoguće
je upravljati mrežom željeznica s nekompatibilnim željezničkim
mjerama, naprimjer s neusuglašenim redovima vožnje.

Slijedeći donošenje zakona o Željeznicama BiH iz srpnja (jula)
ove  godine,  OHR  u  suradnji  s  entitetskim  ministarstvima
prometa radi na uspostavi Ureda infrastrukturne uprave javnih
željeznica BiH (RIMO), i nada se da će se ovo završiti do
travnja  (aprila)  sljedeće  godine.  U  tom  kontekstu,  OHR  u
potpunosti  podupire  bosanskohercegovački  regionalni  projekt
željeznica,  međuentitetsku  inicijativu  koju  podupire  EBRD
(Europska banka za razvitak) i EIB (Europska investicijska
banka), uz tehničku pomoć projekta CARDS Europske unije.

U petak, na Vijeću ministara BiH, vlasti Bosne i Hercegovine i
njihovi međunarodni partneri će potpisati memorandum o ovome
projektu, koji će omogućiti financiranje od strane EBRD u
iznosu  194  milijuna  Eura  i  dodatnih  70  milijuna  Eura  u
kreditima. Agencija koja će biti zadužena za provedbu ovoga
projekta će biti Javna korporacija Željeznice BiH.



 

Visoki predstavnik je danas u posjetu Tuzli

Tijekom posjeta, Visoki predstavnik će učenicima Osnovne škole
“Solana”  pokloniti  kompjutore  koje  je  koristilo  osoblje  u
uredima OHR-a u Tuzli i Doboju. Ta dva regionalna ureda će
biti zatvoreni krajem ove godine.

Započinjanjem procesa stabilizacije i pridruživanja angažman
međunarodne zajednice u BiH se mijenja. Visoki predstavnik je
jasno stavio do znanja da “zatvaranje ureda OHR-a mora biti
viđeno kao proces postupnog predavanja ovlaštenja izabranim
dužnosnicima BiH koji, sa svoje strane, moraju pokazati da su
spremni  preuzeti  inicijativu  za  euro-atlantske  integracije,
ali i da se smatraju potpuno odgovornima prema građanima”.

Ovo je prvi dio jedne veće donacije koju će OHR dodijeliti
ovoj i drugim školama širom BiH. “To predstavlja optimalno
korištenje resursa, ali je kap u moru u odnosu na ono što
školarci  u  BiH  trebaju,  odnosno  onoga  što  im  je  trenutno
uskraćeno”.

Visoki predstavnik će se u prostorijama OHR-a u Tuzli
oprostiti s osobljem OHR-a u Tuzli i Doboju te izraziti
zahvalnost za požrtvovnost koju su pokazali proteklih godina.
Kao dio smanjenja OHR-a, koji sada upošljava 50% manje ljudi u
odnosu na početak prošle godine, a uoči planiranog zatvaranja
organizacije nakon što njezine preostale ovlasti preuzme Ured
posebnog predstavnika Europske unije, uredi u Tuzli i Doboju
bit će zatvoreni krajem ove godine. To odražava preporuke
Vijeća za provedbu mira, iz lipnja ove godine, prema kojima
aktivnosti OHR-a trebaju biti smanjivane srazmjerno napretku
BiH od stabilizacije mira ka europskim integracijama.


